
 

 

Nacionalne konsultacije sa  lokalnim zajednicama o  Inicijativi za osnivanje 

REKOM 

Podgorica, Crna Gora 

 14. septembar 2010.  

 

Nacionalne konsultacije sa predstavnicima lokalnih zajednica u Crnoj Gori organizovao je 

Centar za građansko obrazovanje u Podgorici. Uvodničari su bili Tarzan Milošević, predsednik 

opštine Bijelo Polje, Vladimir Mrčević, potpredsednik opštine Herceg Novi, Tea Gorjanc 

Prelević, Akcija za ljudska prava i Dragoljub Vuković, PCNEN. Skup su  moderirali Daliborka 

Uljarević, izvršna direktorka CGO u Podgorici i Dragoljub Vuković, a prisustvovalo je 27 

učesnika; predstavnika lokalnih zajednica, političara i novinara. 

Događaj je pokrio veliki broj medija iz Crne Gore; Antena M, Radio Crne Gore, Pro TV, TV 

Vijesti, Mina, TV Crne Gore, Radio Slobodna Evropa, In TV; Vijesti, Pobjeda, Atlas TV i MBC 

TV.  

Prijedlozi, preporuke i mišljenja učesnika/ca: 

Potrebna je snažna podrška EU, koja bi mogla da bude drugostepeni organ i da odblokira 

proces u slučaju kočenja. 

Dakle, radi se o članu 35 Statuta, stav 2.(...) Takav nalaz nema efekat sudske presude. Međutim, 

postoji bojazan da je moguće poremećena ravnoteža između pretpostavke nevinosti i osnovane 

sumnje protiv potencijalno optuženog, odnosno osuđenog. Pa ja preporučujem da se da neki 

razuman rok za ove informacije,da ne budu javno publikovane, dok se ne omogući tužilaštvu da 

reaguje. Na ... recimo godinu ili dvije dana i da se ostavi određeni prostor tužilaštvima da 

reaguju. A po protoku toga roka ta informacija postaje potpuno otvorena za javnost.(...) Ali, isto 

tako mislim da je potrebna snažna podrška međunarodne zajednice, prvenstveno EU (...), Ona bi 

mogla da bude, ajde da tako kažem, drugostepeni organ nad državama regiona, koja će imati 

određene ingerencije direktne, indirektne, formalizovane ili neformalizovane, da u slučaju 

potencijalnih kočenja rada odblokira čitavi sistem.(Sergej Sekulović, odbornik Skupštine 

Opštine Podgorica, Crna Gora, Nacionalne konsultacije sa lokalnom zajednicom u Crnoj Gori, 

Podgorica, 14. septembar 2010)  

   

 

 



 

Vremenski okvir Komisije treba produžiti, jer se ne može sve to popisati. Možda je 

potrebno da se ubaci da je bilo i lijepih primjera žrtvovanja. 

Javio sam se jer mislim da vremenski okvir treba produžiti, jer ne može se sve to popisati što je 

sve bilo.(...) Slažem se u potpunosti za ratne zločine, kršenje ljudskih prava, ali mislim da je 

možda potrebno da se ubaci da je bilo i lijepih primjera žrtvovanja, koliko su god bila ružna 

dešavanja na prostoru čitave bivše Jugoslavije. Mislim da uz sve te zločine i kršenja prava, da 

ovoj komisiji ne bi smetalo da se evidentiraju makar ti simbolični primjeri. (Braho Adrović, 

potpredsjednik opštine Berane, Crna Gora, Nacionalne konsultacije sa lokalnim zajednicama u 

Crnoj Gori, Podgorica, 14. septembar 2010) 

  

Da li će državni organi zaista sarađivati sa REKOM-om? Šta njih obavezuje na to? 

Htio bih da prokomentarišem ovaj član 8, obaveze saradnje država sa REKOM-om. Ja se pitam 

da li ti državni organi će zaista sarađivat sa REKOM-om? Što njih obavezuje u ovom trenutku, je 

li to regulisano sa državama članicama bivše Jugoslavije? I da li REKOM u svakom trenutku 

može da traži od njih određenepodatke, koji su potrebni da bi se obezbijedili dokazi da oni koji 

su počiniociratnog zločina odgovaraju za to? (Dragan Ivanović, opština Podgorica, Crna Gora, 

Nacionalne konsultacije sa lokalnim zajednicama u Crnoj Gori, Podgorica, 14. septembar 2010) 

 

REKOM skida kolektivnu odgovornost i vodi pomirenju. 

Drago mi je što postoji nešto kao što je REKOM, da konačno skinemo sa vrata teoriju kolektivne 

odgovornosti. Sve dok postoji u medijima i dok oni koji vode ovu državu da smo svi krivi za 

nešto, mislim da neće biti pomirenja između naroda bivše Jugoslavije. (Anka Vukićević, 

odbornica Skupština opštine Nikšić, Crna Gora, Nacionalne konsultacije sa lokalnim 

zajednicama u Crnoj Gori, Podgorica, 14. septembar 2010)  

 

Da li će u Statut ući bombardovanje Murine? 

Postavio bih jedno pitanje hoće li neko snosit odgovornost za bombardovanje Murine, za 

ubijanje djece? (Vujica Lalić, odbornik, Skupština opština Nikšić, Crna Gora, Nacionalne 

konsultacije sa lokalnim zajednicama u Crnoj Gori, Podgorica, 14. septembar 2010) 

 

 

 



 

U Komisiju bi trebalo uključiti i predstavnike opština i tako ih vezati za REKOM. 

... u svim državama postoje asocijacije opština, u Srbiji je to Stalna konferencija gradova, u 

Crnoj Gori je takođe Asocijacija opština. Mislim da bi bilo dobro da bude jedan predstavnik 

opština, ne mora da bude predsjednik, neko koga te asocijacije delegiraju. Ako već imamo 

predstavnike vlasti, imamo predstavnike nevladinog sektora, mislim da bi to bila dobra priča i 

da bi na taj način vezali i opštine za te aktivnosti.(...)  Ono što je nesporno, po meni, evidentno je 

da ste željeli da imate jedan regionalni pristup prema ovome, ali mislim da su sukobi, ovo u 

Sloveniji i Makedoniji fundamentalno drugačija nego što su bila ova u drugim državama u 

regionu. Da li uključivanje Slovenije i Makedonije može da bude korisno ili može da bude i 

opterećujuće za funkcionisanje REKOM-a. Znam da mu daje jednu regionalnu dimenziju, znam 

da to povećava značaj sada kada govorimo o tome, ali istovremeno može da bude opterećujuće u 

tom djelu razvodnjavanja Inicijative.(Tarzan Milošević, predsednik opštine Bijelo Polje, Crna 

Gora, Nacionalne konsultacije sa predstavnicima lokalnih zajednica u Crnoj Gori, Podgorica, 14. 

septembar 2010)  

 

 

  

 


